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Inleiding 
Voordat ik afgelopen woensdag begon met het maken van deze bijdrage van de 
ChristenUnie-fractie, snelde ik nog even de koppen in de krant. Twee koppen vielen mij op: 
namelijk: “Wereld bolwerkt crises niet meer”. De internationale gemeenschap kan het aantal 
crises in de wereld niet meer bolwerken. Het loopt een ieder over de schoenen. Zelfs bij de 
VN begint het te kraken. Dit zei minister Timmermans tijdens een debat in de Tweede 
Kamer, naar aanleiding van onder meer de oorlog in Syrië en de opmars van de barbaren van 
de ISIS in Irak. 
 
De tweede kop die mij opviel in de krant was: “Kledingbon voor ongeveer 6.500 tieners”. 
Ongeveer 6.500 tieners die opgroeien in armoede in Amsterdam ontvangen van de 
gemeente en kledingbon van 150 euro. 
 
Bij het lezen van het eerste artikel, dacht ik, waar maken we ons eigenlijk druk om hier in 
Staphorst, de wereld staat in brand  en wij maken ons druk om . . . . ja vult u maar in. Je hebt 
dan de neiging om de Kadernota heel ver weg te leggen. 
 
Bij het tweede bericht over de kledingbon komt alles toch weer wat dichterbij en moet je 
gelijk weer denken aan het pareltje in het coalitieakkoord en uiteraard overgenomen in het 
collegeprogramma het FDMA fonds, Fonds deelname maatschappelijke activiteiten. En dan 
weet je gelijk weer waarom je alles doet en er zoveel tijd insteekt. 
 
Voorzitter, democratie is een groot voorrecht.  Kijk maar eens wat er op dit moment op tal 
van plaatsen in de werd voor vreselijke gebeurtenissen plaats vinden. Het angstige gevoel 
zou je kunnen bekruipen dat het volledig mis gaat met deze wereld. Zeker als we moeten 
vertrouwen op mensen, die veelal uit zijn op macht en aanzien. 
 
Gelukkig mogen wij weten dat uiteindelijk God regeert en Hij deze wereld bestuurd en 
onderhoud en dat er niets gebeurd buiten Zijn wil om. Ook al maken wij mensen door onze 
zonden er veelal een puinhoop van, uiteindelijk zal er een nieuwe hemel en nieuwe aarde 
komen, waar alles goed zal zijn. Deze wetenschap geeft de ChristenUnie-fractie voldoende 
kracht en vertrouwen om onze taak hier in de gemeente te kunnen doen. Wij bidden het 
college, de raad en de ambtenaren ook dit vertrouwen toe. 
 
Vanavond bespreken we de Kadernota 2014, de jaarrekening 2013 en de eerste 
bestuursrapportage 2014, maar ook het collegeprogramma 2014- 2018. Op het eerste oog 
zou je zeggen, dat is niet niks. Het is natuurlijk ook niet niks, maar ook nu weer niet veel 
nieuws.  
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Eerste bestuursrapportage 
Eerst de eerste bestuursrapportage van dit jaar. Daar kunnen we lezen dat zoals het nu lijkt,  
we meer geld krijgen van de het rijk dan we dachten. Altijd mooi. Verder zijn er wat 
meevallers en wat tegenvallers en zijn er nog  een aantal investeringen niet uitgevoerd. Ook 
is er voor een mooi bedrag grond verkocht op ons industrieterrein de Esch 3. Per saldo geeft 
deze bestuursrapportage een voordeel van 90.000 euro. 
 

Kadernota 2014 
Over de Kadernota 2014 is al veel gesproken. Was die dit jaar, zo vlak na de verkiezingen, nu 
wel of niet nodig? Voorzitter, wat de ChristenUnie fractie betreft niet en het lijkt ons goed 
om te gaan regelen in de P&C-cyclus , dat we als gemeente in het jaar van de verkiezingen 
geen kadernota uitbrengen. Wij verzoeken het college om hierover met een voorstel te 
komen naar de raad. 
 
In de Kadernota geeft het college de stand van zaken aan en de richting, de kaders, voor de 
komende begroting. Wij als ChristenUnie kunnen ons in grote lijnen vinden in de wat andere 
insteek, de andere presentatievorm van de Kadernota. Meer gefocust op beleid dan op 
financiën.  
 
In de Kadernota spreekt u van strategisch personeel beleid, met de juiste medewerkers op 
de juiste plaats. Wij kunnen ons daar natuurlijk geheel in vinden. Wel willen wij het college 
vragen om, binnen de wettelijk mogelijkheden, terughoudend te zijn met deeltijdarbeid. 
Zeker bij beleidsmedewerkers. Mede voor de continuïteit is het van belang dat er zo min 
mogelijk mailtjes vanuit de organisatie verzonden worden, waaronder wordt vermeld, dat 
betreffende ambtenaar aanwezig is bijvoorbeeld op de even dagen in de oneven weken. 
 
Ook wil de ChristenUnie gebruik maken van deze gelegenheid om nog eens duidelijk aan te 
geven dat er geen politiek bedreven moet worden in het presidium. Politieke discussies 
horen plaats te vinden in de openbaarheid, dus in de raad. Door bijvoorbeeld voorstellen 
niet naar de raad door te sturen, omdat er geen meerderheid in het presidium is, riekt dit 
min of meer naar politiek bedrijven. 
 
Verder komt ook weer naar voren in de Kadernota dat er nog veel onduidelijkheid is bij de 
komende decentralisaties. In het najaar zullen we als gemeenteraad verschillende 
beleidsstukken behandelen voor de drie decentralisaties. Met de lagere financiële middelen 
zullen we moeten zoeken naar de meest efficiënte manieren om de taken goed te kunnen 
vervullen. Vragen die daarbij opkomen zijn: Waar liggen de grenzen van onze zorgplicht? 
Hoe voorkomen we dat mensen die zorg nodig hebben niet tussen wal en schip raken? Wij 
zien kansen om meer verantwoordelijkheden over te dragen aan de samenleving, maar deze 
vragen zullen voor de ChristenUnie voorop staan bij het beleid dat we hierop ontwikkelen.  
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De financiële consequenties zijn nog niet helder en de decentralisaties zullen moeten 
worden ingebed in de gemeentelijke processen en organisatie. We zouden graag zien dat 
deze drie decentralisaties in een apart programma worden opgenomen in de begroting. Wij 
wensen de ambtelijke organisatie veel wijsheid toe om deze transities in onze gemeente in 
goede banen te leiden.  
 
De afgelopen jaren heeft de ChristenUnie regelmatig aandacht gevraagd voor de vele 
vrijwilligers en mantelzorgers. Hier moeten we ontzettend zuinig op zijn. We benadrukken 
nog eens dat het van belang is dat we hier beleid op gaan ontwikkelen. 
 

Collegeprogramma 2014 – 2018  
Voorzitter, tot slot het Collegeprogramma 2014 – 2018.  U heeft het coalitieakkoord min of 
meer één op één overgebracht naar het collegeprogramma. 
 
U zult begrijpen dat wij als fractie van de ChristenUnie ons geheel kunnen vinden in het voor 
ons liggende Collegeprogramma. Immers nog geen 2 maanden terug hebben wij gesproken 
over een droomakkoord waarin al onze parels zijn opgenomen. Het zou dan wel wat vreemd 
over komen als wij nu met een lijst van wensen zouden komen. Het is van groot belang dat 
het college nu met voortvarendheid  dit collegeprogramma ter hand neemt en gaat 
uitvoeren. Natuurlijk kunnen niet alle wensen gelijk het eerste jaar gerealiseerd worden, 
maar in het tweede jaar verwachten wij als fractie toch wel al de eerste resultaten. 
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